
Novice in odmevi
iz KS Besnice

Konec meseca novembra je bil v Malem vrhu pogovor predstavnikov K$,
občinskega sekretariata za urbanizem in varstvo okolja ter mestnega komiteja
za komunalno gospodarstvo. Tema pogovora je bila komunalna problematika
v KS. G. Piškur iz občinskega sekretariata je v daljšem uvodu nanizal nekatere
naloge, ki jih načrtuje KS in naj bi jih začeli uresničevati v prihodnjem letu.
Med prioritetne naloge nedvomno sodi izgradnja rezervoarja Prežganje, pro-
jekt naj bi bil v letošnjem letu končan. Program za prihodnje leto predvideva
asfaltiranjc vaške poti v vasi Volavlje, oz. obnovo ceste Volavlje. Predvidena je
enoslojna asfaltna obrobna plasl. debela 6cm, na 30cm utrjeni tamponski
podlagi. Širina novega asfaltnega pasu bo 2,50m. Cesta je v projektu prikazana
v dveh delih - odsek A (zahodni del) in odsek B (vzhodni del). Imela bo
lokalno naravo - individualno dovozi do stanovanjskih objektov - in sodi
v razred zelo lahke skupne prometne obremenitve.

Predvidena je asfaltna prevleka na
lokalni cesti skozi vas Prežganje in
Volavlje. Omenjena cesta je iz leta
v leto bolj obremenjena, predvsem
v poletnih mesecih pa življenje ob njej
postaja nevzdržno. Oblaki prahu gre-
nijo življenje okoličanom, tako da je
poseg več kot upravičen.

Verjetno bo realizirana tudi izgrad-
nja lokalne ceste nad Velikim Trebe-
ljevim (asfaltirano naj bi bilo ca.
100 m ceste) in dovozne ceste v no-
vem naselju V. Trebeljevega. v smeri
proti Malemu vrhu (v skupni dolžini
ca. 120 m). Tako naj bi bila rekon-
strukcija opravljena od hiše V. Trebe-
ljevo št. 12 do hišne številke 34. Za
gradbeni projekt je že izdelan predra-
čun, stroškov pa naj bi bilo po seda-
njem izračunu 211.575.00 SLT, ki so
vezani v razmerju do DEM. Krajani
so dali pobudo za rekonstrukcijo dela
ceste od lokalne ceste skozi dolino
Besnice (L-4601) do odcepa za Vnaj-
narje. Obnova naj bi potekala v dol-
žini 375 m, s tem da bi se opravila
delna deviacija ceste pri hiši Sp. Bes-
nica 9. Cesta, ki zdaj poteka čez dvo-
rišče, naj bi tekla za gospodarskim
poslopjem, to je v neposredni bližini
stare trase. V obeh primerih bo so-
udeležba krajanov znašala 30 % vred-
nosti projekta.

Aktualna je tudi izgradnja mrliške ve-
iice v Prežganju. Novogradnja je predvi-
dena na prostoru med pokopališkim zidom
in župnijskim uradum na južni strani
cerkve. Šedanja mrliška vcžica je namreč
dotrajana. na nekaterih delih se pričenja
cclo rušili, zato ne ustreza normativnim
pogojem sedanjih mrliških vežic. Ker je
adaptacija stare mrliške vežice nesmotrna,
v okviru varovanja prostora in ambiental-
nih pogledov na cerkev ni nesprejemljiva.
Objekt se bo gabaritno vključii v okolje na
vzpetini proti pokopališkim ziduvum in bu
iz širšega vizualnega območja najmanj
opazen. Zdaj puteka faza pridobitve vseh
soglasij za gradbeno dovoljenje (manjka še
soglasje Ijubljanskega regionalnega zavoda
za varstvo naravne in kulturne dediščine).

Upajmo. da se bodo navedene zastav-
Ijene naloge tudi uspešno realizirale, nav-
zlic vseslabšim pugujem!

* * *

V letošnjem letu je bila končana
delna adaptacija cericve v Prežganju
in pa obnova cerkvenega zvonika na
podružnični cerkvi Povišanja Sv.
Križa v Velikem Trebeljevem. Poseb-
nost, na katero krajani pozabljajo ali
pa ne vedo. je omenjena cerkev. Vas
Veliko Trebeljevo se omenja že v sti-
ških listinah leta 1145 in je eno izmed
starejših naselbin na tem območju.
Dognano je, da je na mestu sedanje
cerkve stala kapela, ki so jo skozi
stoletja dozidavali (najprej je bil zgra-

jen prezbiterij. šele nato ladja in zvo-
nik). Cerkev je glede na razvoj grad-
nje. pa tudi arhitekturno oblikovanje
notranjosti ter oltarne opreme viden
spomenik sakralne arhitekture zaradi
svojih estetskih, zgodovinskih in kul-
turnih vrednot. Z obnovo zvonika,
katerega arhitekturni slog je povezan
s cerkvijo stiškega samostana, bo cer-
kev še posebej vredna ogleda.

* * *
V zvezi s številnimi vprašanji glede no-

vih telefunskih številk, je KS v preteklem
lctu zbrala približno 200 novih telvfonskih
naročnikuv. Ker je sedanja telefonska cen-
trala v Besnici preobremenjena in iz teh-
ničnih razlogov ni mogoč priklop tolikš-
nega števila novih priključkov, je vodstvo
KS začelo z razgovori že v preteklem, še
bolj intenzivno pa v letošnjem letu. Iz
infurmacij, ki smo jih ncdavno dobili od
odgovornih iz PTT, je bilu dukončno skle-
njeno, da je povečava lelefonskih kapaci-
tet v Besnici pu osnutku srednjeročnega
plana PTT podjetja Ljubljana predvidena
v letu 1994. Načrtovana je pridobitev no-
vih prustorov za telefonsko central«, nuin-
taža ATC. kapacitete 600 priključkov.
prenosnega sislema Besnica Ljubljana, iz-
gradnja kahelske povezave Besnica Ljub-
Ijana ter krajevnega kabelskega ter raz-
vudnega naročniškega omrežja. Upanje za
nove naročnike ostaja, čeprav bo potrebnu
nekaj časa še počakati!

* * *

Končno so si prebivalci Trebeljevega in
okoličani oddahnili. H koncu gredu dela
na regionalni ccsti 330 in sicer od Zg.
Besnice (kamnolom Šumnik) do odcepa
na Prežganju. Predstavniki KS in ubčin-
skega sekretariata za urhanizem in varslvo
okolja so imeli nemalo dela, saj asfaltira-
nje sprva ni bilo predvideno v taktm ob-
segu zaradi znanih flnančnih težav, vendar
je po številnih sestankih in urgencah repu-
bliška uprava za ceste zanj le dala zeleno
luč. S tem je končan skrajni vzhodni del
regiunalne ceste v naši KS, ki si ga je KS
več let zaman prizadevaia uvrstiti v priori-
tetni načrt. V prihodnjem letu pa nas čaka
dokončanje asfaltiranja dela cesta v dolini
Besnice ter uvrstitev v rekonstrukcije regi-
onalne ceste Besnica-Sostro v načrt.

Odmevi
V zvezi s člankom novinarja Zdenka

Maloza v eni zadnjih številk Naše skupno-
sti, ki je govoril o divjem kampiranju v do-
lini Besnice, je prišlo do burne reakcije

nekaterih Ijitbiieljev narave, ki obiskujcjo
Besnico in bliinje okoliSke kraje. Zaradi
načina pisanja sa namreč »uialjeni«, kajti
iz članka naj bi razbrali, da so vsi »Ljub-
Ijanci" nekuhurneii, ki ne upoštevajo os-
novnih norm obnašanja r naravi. Ne ielim
polemiziraii z avlorjem članka, saj mu ver-
jamem. da je napisal satno lisro, kar je
slišal od prizadetih. Prisiavil pa bi, da se
ieli mestni ilovek ob koncu tedna razbre-
menili, nekateri resnično rta način, ki ško-
duje lastniku zemljišča. V dolini - pred-
vsem r gozdnem predelu, kjer Ijudje naj-
večkral divje parkirajo vsevprek (največ-
kral v sezoni gob in borovnic ali pa kar
lako...) bi lahko za to uredili prostor, da
ne bi prihajalo do škode. Prizadevali si
moramo utdi "o ureditev vasi in okolice,
kjer bo mogoi izletniški titrizem. Kraji, ki
so tako blizu Ljubljane, pa tako nepoz-
nani, bi morali dobiti svojo idenliteto, saj
imamo kar nekaj zgodovinskih posebnosti
in dnigih rekreacijskih potencialov. Če no-
čemo samo vikendaškega turizma, od kaie-
rega ne dobimo nič, bomo morali tudi kaj
sioriii, morda urediii vas (v tem prednjačijo
V. Trebeljevci). popestrili gostinsko dejav-
nost in podobno. Tako bi ludi kaj iztriili.
Saj hočemo to, mar ne?

Bojan Jeralh


